

# news from **CUASA**

Volume 12 No. 4

Editor: Barry Rutland

November, 1981.

# Solidarnosci

## AN APPEAL TO ALL CANADIAN WORKERS

In August 1980, workers in Gdansk, Poland, began a strike that has changed the world, and given inspiration to workers everywhere.

The strike leader was Lech Walesa, and on October 3rd, 1981, he was elected Chairman of Poland's Independent Self Governing Trade Union, NSZZ Solidarnosc, at the union's First Congress which took place in Gdansk.

In November, Lech Walesa and some of his colleagues will visit Canada for talks with the CLC and to meet Canadian workers.

When we planned this visit with our Polish colleagues, they told us how much they needed paper to continue communicating with their membership, how dangerously short of medicines their children are, and how pitifully short of food their people are.

You can help. Let us make sure that when Lech Walesa leaves our country he knows just how generous and committed its workers are in defending free trade unionism.

Give all you can to the **CLC APPEAL FOR SOLIDARITY**.

Give through your union, your Labour Council, or directly to the CLC International Affairs Department, 2841 Riverside Drive, Ottawa, Ontario, K1V 8X7.

## UN APPEL À TOUS LES TRAVAILLEURS CANADIENS

En août 1980, à Gdansk, les travailleurs polonais commencèrent une grève qui a changé la face du monde et inspiré les travailleurs du monde entier.

Leur chef était Lech Walesa. Le 3 octobre 1981, il a été élu président du syndicat polonais indépendant et autonome, NSZZ Solidarnosc, à l'occasion du premier congrès de ce syndicat, à Gdansk.

En novembre, Lech Walesa et plusieurs de ses camarades visiteront le Canada pour des discussions avec le CTC et pour rencontrer les travailleurs canadiens.

Au cours de nos discussions avec nos collègues polonais, ces derniers nous ont confié à quel point ils manquaient de papier pour continuer de communiquer avec leurs membres, combien ils manquaient de médicaments pour leurs enfants, et à quel point tout le monde manquait de nourriture.

Vous pouvez les aider. Faisons en sorte qu'au moment de quitter notre pays, Lech Walesa soit impressionné par la générosité des travailleurs canadiens et par leur dévouement à la cause du syndicalisme libre.

Donnez tout ce que vous pouvez à l'**APPEL DE SOLIDARITÉ DU CTC**.

Donnez par l'entremise de votre syndicat, de votre Conseil du travail, ou directement au Service des Affaires internationales du CTC, 2841, promenade Riverside, Ottawa, (Ont.) K1V 8X7.



A handwritten signature in black ink, which appears to read 'Dennis McDermott'.

Dennis McDermott  
President/Président

Canadian Labour Congress/Congrès du Travail du Canada

